CALL FOR PAPERS

GRADUATE STUDENT CONFERENCE IN RUSSIAN LANGUAGE AND LITERATURES (TARTU—HELSINKI—TALLINN)

In the Fall of 2022, the Slavic Departments of Tallinn University, University of Helsinki and University of Tartu launched a new series of graduate student conferences in Russian language and literatures (russkaia filologiia). The conferences take place every year in Tallinn, Estonia (2023, 2026, etc.), Tartu, Estonia (2024, 2027, etc.), and Helsinki, Finland (2025, 2028, etc.) respectively. 

We invite students pursuing MA and PhD degrees in Russian or Slavic Studies (including, but not limited to Slavic Folklore, Eastern Slavic Medieval Literature, History of Russian Literature, Contemporary Russian and Russophone Literatures, Russian Linguistics in its manifold diversity, Second Language Teaching, etc.) to the conference at Tartu University. The conference is scheduled for May 10 to May 12, 2024, and will include up to 30 papers (20 minutes each +10 min.  for questions to the speaker and discussion) in two parallel on-site panels — Lingvistika (Linguistics) and Literaturovedenie (Literary Studies). The online participation option is not excluded (e.g., for non-EU students), yet we encourage to consider participating in person. 

To participate, please submit the abstract of your paper (up to 300 words) in English or Russian by February 1, 2024 to vene.filoloogia@gmail.com. Make sure not to forget to provide your legal name, affiliation, supervisor’s name or supervisors’ names, and your major and minor (if applicable). After proposals are reviewed by the organizing institutions’ faculty to select successful candidates, the conference manager will contact each applicant (no later than February 14, 2024). There is no conference fee, yet it is up to participants’ sending institutions to cover travel and accommodation cost. 

Everybody is encouraged to apply unless affiliated with educational or research institutions in Russia and Belarus.

All question or issues related to the conference should be addressed to vene.filoloogia@gmail.com.

Tartu ülikooli Maailma keelte ja kultuuride instituut, Slavistika osakond
Helsingin yliopiston humanistinen tiedekunta, Venäjän kieli ja kirjallisuus / Helsingfors universitets humanistiska fakulteten, Ryska språket och litteraturen
Tallinna ülikooli humanitaarteaduste instituut, Vene ja Ida-Euroopa uuringute suund



Конференция молодых филологов (Тарту-Хельсинки-Таллинн)

В 2023 году отделения славистики Таллиннского, Тартуского и Хельсинкского университетов начали новую серию совместных студенческих конференций по русскому языку и литературе. Ежегодные конференции проходят попеременно в каждом из трех университетов.

Первая конференция была организована в Таллинне в мае 2023 г., вторая планируется в Тарту 10–12 мая 2024 года. К участию приглашаются молодые исследователи, не имеющие степени PhD. К сожалению, мы не cможем принять исследователей и студентов, аффилированных с научными организациями РФ и Беларуси. 

Организаторы ожидают заявки по самому широкому спектру тем в области русистики и славяноведения. Междисциплинарность, разнообразие методов и материала (от русистики и истории русской культуры и русскоязычных литератур до славянского фольклора, кино, живописи, музыки, проблем перевода и преподавания иностранных языков и др.) только приветствуются.

Конференция будет проходить в двух секциях — лингвистической и литературоведческо-культурологической. Рабочие языки — английский и русский. В программу каждой секции планируется включить около тридцати докладов; регламент доклада — 20 минут (+10 мин. – для вопросов докладчику и обсуждения). Дистанционное участие не исключено (прежде всего, для докладчиков из-за пределов ЕС), однако предпочтение будет оказываться очным выступлениям. 

Тезисы (до 300 слов) на английском или русском языках просим прислать до 1 февраля 2024 г. по адресу vene.filoloogia@gmail.com. В шапке тезисов просим указать имя, аффилиацию, этап обучения, имя/имена научных руководителей. Организаторы пришлют ответ не позднее 14 февраля 2024 г.

Конференционные взносы не предусмотрены; расходы на проезд и проживание несут участники и/или организации, с которыми они аффилированы.

Со всеми вопросами и проблемами, связанными с конференцией, вы можете обращаться по адресу vene.filoloogia@gmail.com 

